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          Работа посвящена реконструкции главной схемы электрических соединений подстанции 400 кВ Выборгская с последующей разработкой программно-технического комплекса системы измерений, учета и контроля качества электрической энергии. Задачи, которые решались в ходе проектирования: 1) анализ роли ПС 400 кВ «Выборгская» в российско-финской энергосистеме; 2) обоснование необходимости реконструкции электрической схемы объекта; учёт влияния вставки постоянного тока на токи трёхфазного короткого замыкания; 3) разработка структурной схемы и выбор оборудования программно-технического комплекса подстанции.В ходе проектирования рассчитаны токи трехфазного короткого замыкания, по которым произведен дальнейший выбор оборудования и токоведущих частей для РУ 10, 15.75, 110, 330 кВ. В работе разработан программно-технический комплекс с функцией контроля качества электрической энергии на базе счётчика-измерителя показателей качества электрической энергии серии BINOM338.
        

        
          The work is devoted to the reconstruction of the main circuit of electrical con-nections of the 400 kV Vyborgskaya substation with the subsequent development of the software and technical complex of the system of measurement, accounting and quality control of electric energy. Tasks that were solved during the design: 1) analysis of the role of the 400 kV Vyborgskaya substation in the Russian-Finnish energy system; 2) justification of the need to reconstruct the electrical circuit of the facility; taking into account the influence of the DC link on the three-phase short-circuit currents; 3) development of a block diagram and selection of equipment for the software and hardware complex of the substation. While designing, three-phase short-circuit currents were calculated, according to which a further selection of equipment and current-carrying parts for switchgear 10, 15.75, 110, 330 kV was made. In the work, a software and hardware complex with the function of monitoring the quality of electrical energy was developed based on a meter-measuring instrument of quality indicators of electrical energy of the BINOM338 series.
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